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  Anslag 
Det justerade protokollet offentliggörs genom detta anslag. 
Beslutsinstans: Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum: 2024-02-22 
Anslaget sätts upp: 2024-02-27             Anslaget tas ned: 2024-03-20 
Förvaringsplats för protokollet: Kommunstyrelsens kanslienhet 
 
 
Underskrift                     Utdragsbestyrkande 

          Nathalie Zotterman 

Plats och tid 
Kommunhuset Nynäshamn, A-hus, Sammanträdesrum Landsort, 2024-02-22 klockan 10.00-12.37 

Beslutande 
Patrik Isestad (S), 2:e vice ordförande 
Marcus Svinhufvud (M), ordförande 
Helen Sellström-Edberg (S) 
Håkan Svanberg (M) tjänstgör istället för Bengt-Göran Pettersson (KD) 
Johann Wolf (SD) 
Göran Bergander (S) 
Mikael Persson (L), 1:e vice ordförande gick under § 38 
Lena Dafgård (SN) 
Kerstin Andersson (MP) 
Patrik Appelkvist Larsson (C) 
Rebecca Ädel (-) 

 

   

Icke tjänstgörande ersättare 
Enligt förteckning  

 
Övriga deltagare 
Enligt förteckning  
 
 
 

Paragrafer 
§§ 21-40 

Justeringens plats och tid 
Kommunstyrelseförvaltningens kanslienhet, kommunhus B plan 1, 2024-02-26 klockan 08.00 
 

Underskrifter 
 
 
Marcus Svinhufvud (M) 
ordförande 

Mikael Persson (L) 
justerare 

 
  
 
Patrik Isestad (S)     Nathalie Zotterman 
justerare       sekreterare  
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Icke tjänstgörande ersättare 
Monica Andersson (S) 
Magnus Liljeström (S) 
Bodil Toll (M) 
Roger Almstedt (SD)  
Per Ranch (SN) 
Åsa Brodin (M) 
Otto Svedenblad (M) 
Björn Larsson (SD) 

Övriga deltagare 
Kristina Tidestav, kommundirektör 
Christian Wigren, kanslichef 
Karin Ölander, avdelningschef stöd och utveckling 
Maximilian Hildeby, politisk sekreterare 
Tony Beijbom, lokalpolisområdeschef, § 22 
 
Distans 
Maria Gard Günster, samhällsbyggnadsnämndens ordförande  
Antonella Pirrone, näringslivs- och arbetsmarknadsnämndens ordförande 
Christina Sönnergren, socialnämndens ordförande  
Jimmy Norell, kultur- och fritidsnämndens ordförande 
Dan Olén, ekonomichef, § 22 
Ida Gillberg, praktikant 
Malin Söderlund, kommunsekreterare 
Jenny Linné, förvaltningschef samhällsbyggnadsförvaltningen 
Claes Kilström, förvaltningschef tekniska förvaltningen 
Sara Jernetz, strateg  
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Innehållsförteckning              
  Upprop och anmälningar om förhinder  

  Val av justerare  

§ 21/24  Fastställande av dagordning  

§ 22/24  Information från lokalpolisområdeschef  

  Beslutspunkter  

§ 23/24 Frågeställning i folkomröstning om kommunal hemtjänst  
§ 24/24 Revidering av kommunstyrelsens delegationsordning  
§ 25/24 Nytt markanvisningsavtal för bostadsutveckling inom Vansta 5:28 m.fl. intill Ösmo 

station 
 

§ 26/24 Svar på kompletterande samråd enligt miljöbalken inför ansökan om tillstånd 
avseende projekt Landsortsfarleden Sjöfartsverket 

 

§ 27/24 Svar på remiss om förslag till ny nationalpark i Nämdöskärgården, Stockholms län  
§ 28/24 Svar på remiss angående ansökan om undersökningssamråd enligt 6 kap. 

miljöbalken – Vattenverksamhet avseende brygganläggning på fastigheten 
Nynäshamns 2:126 i Nynäshamns kommun 

 

§ 29/24 Svar på väckt ärende om att ändra beslut i den fördjupade översiktsplanen för 
Nynäshamns tätort om bilfritt i centrum 

 

§ 30/24 Svar på motion om en grönare och säkrare Hamnviksväg  
§ 31/24 Svar på motion om att kommunens prenumeration på tidningen Dagens Samhälle 

ska upphöra 
 

§ 32/24 Svar på motion om att implementera kameraövervakning på kommunens 
skolgårdar 

 

§ 33/24 Inkomna e-förslag  
§ 34/24 Svar på e-förslag - Gång- och cykelväg mellan Spångbro och Ösmo  
§ 35/24 Svar på e-förslag - Förslag till förbättring av gästhamnsområdet  
§ 36/24 Skrivelser och beslut  
§ 37/24 Anmälan delegationsbeslut  

  Informationsärenden 
 

§ 38/24  Nytt från förvaltningen  

§ 39/24  Övriga frågor  

§ 40/24  Nästa sammanträde  
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§ 21/24 

Fastställande av dagordning 
Kommunstyrelsen beslutar att fastställa dagordningen. 

 

Ärendena hanterades i ordningen § 22, 21, 24-25, 23, 26-40, med direktjustering av § 28. 
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§ 22/24  

Information från lokalpolisområdeschef 
Lokalpolisområdeschef Tony Beijbom informerar om: 

• Lägesbild Nynäshamn 
• Övergripande förväntan framåt 
• Prioriterade fokusområden 2024 
• Vad lokalpolisområdet arbetar med just nu 
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§ 23/24 KS/2023/0312/111 

Frågeställning i folkomröstning om kommunal hemtjänst 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att:  

1. Frågan att ta ställning till i folkomröstningen om den kommunala hemtjänsten ska vara: 
”Hemtjänsten, som drivs i kommunal regi i Nynäshamns kommun, har under lång tid 
brottats med hög sjukfrånvaro och stora ekonomiska underskott. Hemtjänsten 
omorganiserades därför under 2023. Från och med 1 februari 2024 bedrivs hemtjänst i vissa 
delar av kommunen både genom en kommunal och flera privata utförare, medan i andra 
delar av kommunen bedrivs hemtjänst genom flera privata utförare. 
Ska kommunen behålla den nya hemtjänstorganisationen?” 
 

2. Frågan ska kunna besvaras med ”ja”, ”nej” eller ”blank”. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Lena Dafgård (SN) reserverar sig mot beslutet och lämnar in ett särskilt yttrande som biläggs 
protokollet som bilaga A. 

Patrik Isestad (S), Helen Sellström Edberg (S) och Göran Bergander (S) reserverar sig mot beslutet 
och lämnar in ett särskilt yttrande som biläggs protokollet som bilaga B.  

Ärendet 
Den 15 februari 2024 beslutade Kommunfullmäktige att en folkomröstning ska hållas om den 
kommunala hemtjänsten i samband med valet till Europaparlamentet den 9 juni 2024. 
Kommunfullmäktige beslutade också att folkomröstningens omröstningsdistrikt och 
omröstningslokaler ska sammanfalla med valdistrikt och vallokaler i Europaparlamentsvalet, att 60 
000 röstsedlar ska tas fram, som ska vara blå och innehålla den frågeställning kommunfullmäktige 
beslutar om samt att röstsammanräkningen ska vara avslutad senast två veckor efter 
folkomröstningen.  
 
Enligt 2 § lagen (1994:692) om kommunala folkomröstningar ska även Kommunfullmäktige besluta 
om den fråga och de svarsalternativ som ska ställas till de röstberättigade. Ett förslag till 
frågeställning och svarsalternativ har därför tagits fram.  
 
Förslaget till frågeställning lyder:  
”Hemtjänsten, som drivs i kommunal regi i Nynäshamns kommun, har under lång tid brottats med 
hög sjukfrånvaro och stora ekonomiska underskott. Hemtjänsten omorganiserades därför under 2(2)  
2023. Från och med 1 februari 2024 bedrivs hemtjänst i vissa delar av kommunen både genom en 
kommunal och flera privata utförare, medan i andra delar av kommunen bedrivs hemtjänst genom 
flera privata utförare. Ska kommunen behålla den nya hemtjänstorganisationen?”  
 
Frågan föreslås kunna besvaras med ”ja”, ”nej” eller ”blankt”. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att:  

1. Frågan att ta ställning till i folkomröstningen om den kommunala hemtjänsten ska vara: 
”Hemtjänsten, som drivs i kommunal regi i Nynäshamns kommun, har under lång tid 
brottats med hög sjukfrånvaro och stora ekonomiska underskott. Hemtjänsten 
omorganiserades därför under 2023. Från och med 1 februari 2024 bedrivs hemtjänst i vissa 
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delar av kommunen både genom en kommunal och flera privata utförare, medan i andra 
delar av kommunen bedrivs hemtjänst genom flera privata utförare. 
Ska kommunen behålla den nya hemtjänstorganisationen?” 

2. Frågan ska kunna besvaras med ”ja”, ”nej” eller ”blank”. 

Yrkanden 
Lena Dafgård (SN) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut med ändring av frågan i punkt 1: 
Ska hemtjänst med kommunal utförare finnas i hela Nynäshamns kommun? 

Patrik Isestad (S) och Kerstin Andersson (MP) yrkar bifall till Lena Dafgårds (SN) ändringsyrkande. 

Mikael Persson (L), Håkan Svanberg (M), ordförande (M) och Johann Wolf (SD) yrkar bifall till 
förvaltningens förslag till beslut. 

Propositionsordning 
Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: bifall till förvaltningens förslag eller bifall 
till förvaltningens förslag med Lena Dafgårds (SN) ändringsyrkande. 

Proposition 
Ordförande (M) ställer proposition i enlighet med fastslagen propositionsordning och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

Skickas till 
Akten 

  



Kommunstyrelsen
Nynäshamns kommun

Västerby 2024-02-22

Särskilt yttrande gällande Frågeställning i kommunal folkomröstning

Sammanfattning
Vi anser att frågan är grammatiskt felaktig och därmed mycket otydlig. Dessutom finns
en lång text som bakgrund, vilken inte är en del av frågan. Bakgrunden gör frågan otydlig
och gör det svårt att förstå vad man röstar på som kommuninvånare. Vi anser att
bakgrunden ska strykas och att frågan ska anpassas till den formulering som fanns i
namninsamlingen så att svaret på frågan endast kan bli “ja”, “nej” eller “blank”.

Bakgrund
Den 15 februari 2024 fattade Kommunfullmäktige beslut om att en folkomröstning om
den kommunala hemtjänsten ska hållas i samband med valet till Europaparlamentet den
9 juni 2024.

I lagen (1994:692) om kommunala folkomröstningar, 2 § står följande: I anslutning till
att fullmäktige beslutar om att hålla en folkomröstning skall fullmäktige besluta
om (vår fetstil)

1. dag för omröstningen,

2. omröstningsdistrikt och omröstningslokaler,

3. den fråga och de svarsalternativ som skall ställas till de röstberättade,

4. röstsedlarnas antal, innehåll och utseende ,

5. huruvida röstning kan ske på annat sätt än genom personlig inställelse i
omröstningslokalen, samt

6. när röstsammanräkningen senast skall vara avslutad.

Punkt 3 här ovan saknas i Kommunfullmäktiges beslut om folkomröstning från den 15
februari 2024.

Punkt 3 gällande fråga och svarsalternativ kommer nu efteråt och inte enligt 2 § i
anslutning till beslutet om folkomröstning, (se ovan).

Västerby byväg 1
137 94 NORRA SORUNDA

Tel 0708-92 17 50
www.sorundanet.se

Bilaga A



Förslaget till fråga lyder:

1. "Hemtjänsten, som drivs i kommunal regi i Nynäshamns kommun, har under lång tid
brottats med hög sjukfrånvaro och stora ekonomiska underskott. Hemtjänsten
omorganiserades därför under 2023. Från och med 1 februari 2024 bedrivs hemtjänst
i vissa delar av kommunen både genom en kommunal och flera utförare, medan i
andra delar av kommunen bedrivs hemtjänst genom flera privata utförare.

Ska kommunen behålla den nya hemtjänstorganisationen?"

2. Frågan ska kunna besvaras med "ja", "nej" eller "blank".

Vi bedömer att de tre meningarna ovan (fem rader) inte är en fråga utan möjligtvis en
bakgrund, som är mycket svår att förstå för dem som ska rösta. Den föreslagna
bakgrunden styrks inte med några faktauppgifter och grammatiskt felaktig.

Följande frågeställning har kommuninvånarna tagit ställning till genom att skriva under
folkinitiativet:

JA till att kommunal hemtjänst ska få finnas i hela Nynäshamns kommun.

NEJ till att kommunal hemtjänst ska få finnas i hela Nynäshamns kommun.

Den fråga som föreslås är en helt annan fråga:

Ska kommunen behålla den nya hemtjänstorganisationen?

Den frågan blir svår att svara på, om man inte har satt sig in i den nya organisationen
och bakgrunden underlättar inte.

Yrkande

Med stöd av ovanstående yrkar vi att:

● bakgrunden,som inte är en fråga, ska strykas.

● frågan som ska ställas i folkomröstningen har följande lydelse:

Ska hemtjänst med kommunal utförare finnas i hela Nynäshamns kommun?

Frågan kan besvaras med “ja”, “nej” eller “blank”.

För Sorundanet Nynäshamns kommunparti

Lena Dafgård
Ledamot i Kommunstyrelsen
samt i Kommunfullmäktige

2024-02-22 Sida 2 av 2



Nynäshamn, 2024-02-21 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer § 23/24  

Frågeställning i kommunal folkomröstning. 

Vi, Socialdemokraterna, Miljöpartiet, Vänsterpartiet och Pensionärspartiet i 
Nynäshamn, är eniga i vårt stöd för folkinitiativet och folkomröstningen. Trots att vi 
inte kunde lägga ett gemensamt särskilt yttrande på grund av teknikaliteter kring 
ersättarrollen, vill vi betona vår enighet och vår fasta övertygelse om vikten av detta 
initiativ. Vår gemensamma röst hörs genom Socialdemokraterna och Miljöpartiet, 
och vi vill framhålla att... 

Socialdemokraterna, Vänsterpartiet, Miljöpartiet och Pensionärspartiet i Nynäshamn 
motsätter sig den av kommunstyrelsen majoritet föreslagna frågeställningen på 
följande grunder: 

• Formuleringen avviker markant från det krav som folkinitiativet och
undertecknarna av detsamma har ställt sig bakom. Den tydliga formuleringen
om att det i Nynäshamn ska erbjudas hemtjänst i kommunal regi i hela
kommunen har gått förlorad.

• Medan folkinitiativets formulering handlar om vilken service kommunen ska
erbjuda en relevant fråga för medborgarna – handlar den föreslagna
frågeställningen snarare om hur kommunen ska organisera sin verksamhet, då
”behålla den nya hemtjänstorganisationen” innehåller även andra element än
vad som ska erbjudas hemtjänstbrukarna.

• Formuleringen innehåller en argumenterande text. Denna text kan dessutom
ifrågasättas då det tidigare hemtjänstområdet ”Land” hade markant lägre
sjukfrånvaro och underskott än enheter som har behållits.

• Formuleringen innebär att den som vill ställa sig bakom folkinitiativets krav
ska rösta ”nej” istället för ”ja”, vilket strider mot den logik som följer av att
folkomröstningen hålls som resultat av ett folkinitiativ med ett tydligt krav
där det är naturligt för den som ställer sig bakom det att rösta ”ja”.

Vår uppfattning är att de röstberättigade invånarna i Nynäshamn är kapabla att se 
igenom de rökridåer som den politiska ledningen vill lägga ut kring 
folkomröstningens innehåll. Men vi vänder oss med kraft mot att man på detta sätt 
nedvärderar inte bara folkinitiativet och dess stödjare, utan också devalverar det 
allvar som rösthandlingen i vanliga fall ges i vår demokrati. 

Socialdemokraterna och Miljöpartiet reserverar oss mot beslutet. 

Bilaga B
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§ 24/24 KS/2023/0310/002 

Revidering av kommunstyrelsens delegationsordning 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att: 

1. anta förslag till delegationsordning enligt bilaga 1 till tjänsteutlåtande KS/2023/0310/002-1.  

Ärendet 
Enligt kommunallagen (2017:725) kan en nämnd delegera beslutanderätt i ett visst ärende eller en 
viss grupp av ärenden. Huvudregeln är att delegation sker genom en delegationsordning. Av 
delegationsordningen ska det framgå till vilken funktion beslutanderätt delegeras och vilken typ av 
beslut befogenheten omfattar eller vilka frågor den avser. 

Behov av att uppdatera kommunstyrelsens delegationsordning har uppmärksammats. Behovet beror 
främst på den nya kommunorganisationen, som bland annat innebär att medarbetare som arbetar 
mot kommunstyrelsen finns på flera olika förvaltningar. Exempelvis finns medarbetare som arbetar 
med planering och exploatering på samhällsbyggnadsförvaltningen medan medarbetare som arbetar 
med verksamhetslokaler finns på tekniska förvaltningen. Med anledning av dessa ändringar har 
funktioner, enheter och avdelningar bytt namn vilket gör att kommunstyrelsens delegationsordning 
behöver uppdateras. 

Utöver uppdateringar kopplade till organisationsförändringen föreslås bl.a. följande ändringar: 
1. Delegationer rörande krisledningsnämndens verksamhet tas bort eftersom 

krisledningsnämnden från 2024 utgör en egen nämnd. 
2. Datainspektionens namn uppdateras till Integritetsskyddsmyndigheten 
3. Ny delegation tillkommer till med anledning av ny lag om viktiga meddelanden till 

allmänheten. 

Gällande den tredje punkten trädde den 1 januari 2024 en ny lag om viktigt meddelande till 
allmänheten (VMA) i kraft. Lagen reglerar bland annat vem som får begära sändning av VMA och 
hur sändningen ska genomföras. I förordningen som är antagen med stöd av lagen anges att 
kommunen får begära sändning och av förarbetena framgår att kommunen ska kunna göra detta 
både utifrån kommunens uppdrag enligt lag (2003:778) om skydd mot olyckor (LSO) och utifrån 
kommuns uppdrag utifrån lagen (2006:544) om kommuners och regioners åtgärder inför och vid 
extraordinära händelser i fredstid och höjd beredskap (LEH). 
Utifrån kommunstyrelsens ansvar enligt LEH kan kommunstyrelsen behöva sända VMA. Eftersom 
beslut om sändning troligtvis behöver fattas skyndsamt föreslås att beslutet delegeras till 
tjänsteperson i beredskap (TiB). 

Bilagor 
1. Bilaga 1 - Förslag till reviderad delegationsordning för kommunstyrelsen 
2. Bilaga 2 - Förslag till reviderad delegationsordning för kommunstyrelsen (synliga ändringar) 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att: 

1. anta förslag till delegationsordning enligt bilaga 1 till tjänsteutlåtande KS/2023/0310/002-1.  

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att: 

1. anta förslag till delegationsordning enligt bilaga 1 till tjänsteutlåtande KS/2023/0310/002-1.  
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Yrkanden 
Mikael Persson (L) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, KS/2023/0310/002-1 
Kommunstyrelsens gällande delegationsordning 

Skickas till 
Akten 
Författningssamlingen 
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§ 25/24 KS/2021/0546/260 

Nytt markanvisningsavtal för bostadsutveckling inom Vansta 
5:28 m.fl. intill Ösmo station 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå förslag till markanvisningsavtal för Vansta 
5:28, del av Vansta 5:29 och del av Vansta 5:38 mellan Nynäshamns kommun och K2A 
Hyresbostäder i Ösmo AB (tidigare Ösmo Bostäder AB), intill Ösmo Station. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Rebecca Ädel (-) lämnar in ett särskilt yttrande som biläggs protokollet som bilaga C. 

Göran Bergander (S) lämnar in ett särskilt yttrande som biläggs protokollet som bilaga D. 

Johann Woolf (SD) lämnar in ett särskilt yttrande som biläggs protokollet som bilaga E. 

Ärendet 
Nynäshamns kommun och K2A Hyresbostäder i Ösmo AB (Exploatören) har ingått ett 
markanvisningsavtal gällande Vansta 5:28, del av Vansta 5:29 och del av Vansta 5:38, se Figur 1. 
Avtalet godkändes av kommunfullmäktige i september 2021 (Kf § 144/21 2021-09-16). Avtalet 
reglerar vilka förutsättningar som gäller för att K2A Hyresbostäder i Ösmo AB ska få förvärva del av 
kommunägda fastigheterna Vansta 5:29 och Vansta 5:38 för att bygga nya bostäder inom 
exploateringsområdet. K2A Hyresbostäder i Ösmo AB äger fastigheten Vansta 5:28 som gränsar till 
markanvisningsområdet. 
 
Avtalets giltighetstid var 24 månad, vilket innebär att det löpte ut 16 september 2023. Enligt avtalet 
kan förlängning medges under förutsättning att exploatören aktivt drivit projektet och att 
förseningen inte beror på exploatören. Det finns också stöd för förlängning utifrån samma premisser 
i Nynäshamns kommuns riktlinjer för markanvisningar. 
 
Inför att en ny detaljplan antas ska markanvisningsavtalet ersättas med ett marköverlåtelse- och 
genomförandeavtal som innehåller själva överlåtelsen samt reglerar genomförandet av detaljplanen. 
En ny detaljplan för exploateringsområdet är under framtagande och beräknas kunna antas under 
första delen av 2025.  
 
Vissa större förändringar har gjorts jämfört med tidigare tecknat markanvisningsavtal: 

- Markanvisningsområdet utökas till att omfatta en större del av Vansta 5:38 än tidigare, se 
Figur 2. I och med det ryms en större byggrätt, vilket också ger ökade intäkter från 
försäljning av marken och bättre förutsättningar för genomförande av projektet. 

- Priset för den del av kvartersmarken inom markanvisningsområdet som avgränsades i 
markanvisningsavtal undertecknat 2021-05-24, utgår från tidigare tecknat 
markanvisningsavtal och justeras enligt tidigare avtalade villkor (2 200 kr blir efter justering 
2 300 kr per kvadratmeter ljus BTA).  

- Priset för den tillkommande marken i nya avtalet är 4 295 kronor per kvadratmeter ljus BTA. 
- Priserna är bestämda i prisläge den 1 okt 2023. Slutlig köpeskilling baseras på den byggrätt 

kommande detaljplan medger. Betalning sker först när kommunfullmäktige har beslutat att 
godkänna kommande marköverlåtelse- och genomförandeavtal, ny detaljplan har vunnit 
laga kraft och då fastighetsbildningen är genomförd. 

- Exploateringsbidraget som exploatören ska erlägga för kommunens investeringar i allmän 
platsmark är satt till 1 000 kr/kvm ljus BTA (indexerat fram till erläggande).  
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I övrigt överensstämmer det nya markanvisningsavtalet i stort med tidigare markanvisningsavtal. 
Mindre justeringar som gjorts är bland annat: 

- Exploatörens företagsnamn 
- Att projektet ska uppnå betygsnivån Mycket väl godkänd för respektive riktlinje i 

kommunens Riktlinjer för hållbart byggande. Dessa specificeras i samband med 
framtagande av marköverlåtelse- och genomförandeavtalet och utgör inte längre bilaga till 
markanvisningsavtalet 

- Förtydligande att gång- och cykelväg ska finnas mellan pendlarparkeringen och busstorget 
- Förtydligande att kostnad för konstnärlig utsmyckning är inräknat i exploateringsbidraget 
- Att planläggningsavtal har ingåtts och att markanvisningsavgift har betalats 
- Förtydligande kring säkerhet för åtaganden för genomförande. 
- Kartbilagorna är uppdaterade med nya områdesgränser. Ett räkneexempel är bilagt 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår till kommunfullmäktige att: 

1. godkänna markanvisningsavtal för Vansta 5:28, del av Vansta 5:29 och del av Vansta 5:38 
mellan Nynäshamns kommun och K2A Hyresbostäder i Ösmo AB (tidigare Ösmo Bostäder 
AB), intill Ösmo Station. 

 
Under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med punkt 1, beslutar 
kommunstyrelsen för egen del att: 

2. ge samhällsbyggnadschefen i uppdrag att underteckna nytt markanvisningsavtal för Vansta 
5:28, del av Vansta 5:29 och del av Vansta 5:38, intill Ösmo station 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår till kommunfullmäktige att: 

1. godkänna markanvisningsavtal för Vansta 5:28, del av Vansta 5:29 och del av Vansta 5:38 
mellan Nynäshamns kommun och K2A Hyresbostäder i Ösmo AB (tidigare Ösmo Bostäder 
AB), intill Ösmo Station. 

 
Under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med punkt 1, beslutar 
kommunstyrelsen för egen del att: 

1. ge samhällsbyggnadschefen i uppdrag att underteckna nytt markanvisningsavtal för Vansta 
5:28, del av Vansta 5:29 och del av Vansta 5:38, intill Ösmo station 

Yrkanden 
Rebecca Ädel (-), Lena Dafgård (SN), Göran Bergander (S), Johann Wolf (SD) och Kerstin Andersson 
(MP) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag till beslut. 

Ordförande (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut med tilläggsyrkande att ge 
förvaltningen i uppdrag att undersöka förutsättningarna med byggherre/fastighetsägaren att delar 
av beståndet ska utgöras av bostadsrättslägenheter.  

Mikael Persson (L) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut med ordförandes (M) 
tilläggsyrkande. 

Propositionsordning 
Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: Bifall till arbetsutskottets förslag till 
beslut med ordförandes (M) tilläggsyrkande eller avslag till arbetsutskottets förslag till beslut.  

Proposition 
Ordförande (M) ställer proposition i enlighet med fastslagen propositionsordning och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att avslå arbetsutskottets förslag till beslut. 
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Beslutsunderlag 
Markanvisningsavtal 

Skickas till 
Akten 
 
 

 

  



2024-02-22 

Särskilt ytrande angående Punkt 25/24 

Nyt anvisningsavtal för bostadsutveckling inom Vansta 5:28 m.fl. in�ll Ösmo sta�on 

Jag ser posi�vt på bebyggelse av nya lägenheter i Ösmo för at utveckla, förtäta och trygga området 
och tror at bu�ker i botenvåning mot bussterminalen kan vara et välkomnat inslag för at öka 
rörligheten och minska otryggheten.  

Under min �d i Sverigedemokraterna var jag dock delak�g i at driva en mo�on om at säkerställa at 
kommunen inte bygger områden som riskerar at bli utanförskapsområden, något 
lokalpolisområdeschef Tony Beijbom under dagens kommunstyrelsemöte den 22 februari 2024, 
poängterade ännu inte finns i kommunen, varpå vikten at stävja en framväxt av sådana är stor. 

Enligt markanvisningsavtalet ska bebyggelsen av fas�gheten enbart utgöras av hyresbostäder med en 
höjd upp �ll fyra våningar. Jag anser deta vara problema�skt, inte enbart pga at angränsande 
bostäder är villor, varför höjden bör justeras för at passa in i övriga området, utan även pga den risk 
et så pass stort antal hyreslägenheter kan innebära i et område som �ll viss del redan kantas av 
otrygghet. Området behöver atrak�va bostäder som är väl integrerade i det övriga området och som 
�lltalar människor från olika ålder- och samhällsklasser samt en mer levande och välkomnande entré; 
vilket bu�kerna i botenvåningen kan bidra �ll. 

Jag yrkar därför at: högsta antal �llåtna våningar sänks och at bostadsräter inkluderas i avtalet. 

Rebecca Ädel 

Bilaga C



Nynäshamn, 2024-02-22 
kommunstyrelsen 
Ärendenummer § 25/24 

Markanvisningsavtal Vansta 5:28 m.fl. 

Socialdemokraterna lämnar ett yrkande och särskilt yttrande på 
markanvisningsavtal för Vansta 5:28 m.fl. 

Det som är viktigt att säkerställa är att skalan blir rätt i förhållande till 
den befintliga byggnationen. Avtalet nämner i § 9.2 att bebyggelsen ska 
utgöras av hyresbostäder, socialdemokraterna vill att det även skall ge 
möjlighet till bostadsrättsbostäder, och att högsta tillåtna våningstal 
begränsas till tre våningar med inredd vind.  

Socialdemokraterna lämnade redan den 18 oktober 2022 yttrande om 
projektet i samband med samhällsbyggnadsnämndens beslut om 
planuppdrag, där skriver vi bl.a. att Ösmo är en småstad och bör så förbli 
med 3 våningar som riktmärke. Vid fyra våningar bör den översta 
våningen vara indragen för att låta byggnaden uppfattas som småskalig 
eller istället gestaltas med en vindsvåning för att exempelvis tillgodose 
kulturmiljövärden. Husen ska ha sadeltak med en takvinkel omkring 30 - 
40 grader och en nockhöjd på max 15 meter samt en fasadhöjd på ca. 10 
meter. 

Det är också viktigt att det inte blir en dyster färgsättning, Husen ska 
målas i traditionella småstadsfärger. 

Det måste krävas i plankartan att det blir lokaler för verksamheter i 
bottenvåningen mot torget vilket även står i markanvisnings avtalet.  
En närbutik, ett café tex. Så att folk kan köpa sig kaffe till tågresan. Det 
finns stöd för detta också i programhandlingen från 2007. ”Förslagsvis 
utgörs bottenvåningarna av handel/kontor och övriga plan av bostäder” Detta 
kommer också att förbättra trivsel och trygghet i området. 

En gatusektion över Körundavägen måste redovisas. En ny gång och 
cykelväg skall innebära att även träd ska planteras framför fasaden mot 
Körundavägen och Torget. 

Bilaga D



 

 2(2) 

 

Socialdemokraterna yrkar att: Förslaget till Markanvisningsavtal avslås 
för att förvaltningen skall kunna komma tillbaka till kommunstyrelsen 
med en övergripande beskrivning av planerad bebyggelse över området 
från pendeltågsstationen fram till och med centrala Ösmo. Ett förslag 
som visar på hur Ösmo skall utvecklas med en blandad bebyggelse som 
förstärker Ösmo som småstad med en blandning av bostadsrätter, 
hyresrätter och bostäder för äldre, samt lokaler för service, butiker och 
dyligt.    
Våra synpunkter lämnade i detta yttrande ska vara beaktade för att 
socialdemokraterna skall stå bakom att detaljplaner i området senare ska 
kunna godkännas. 
 
 
 
Socialdemokraterna i Kommunstyrelsen 
 
 
 
 



2024-02-22 

Särskilt yttrande från Sverigedemokraterna

Kommunstyrelsen  
Ärende: 25/24, 2024-02-22 

Nytt markanvisningsavtal för bostadsutveckling inom Vansta 5:28  m.fl. intill Ösmo station 

I grunden är vi positiva till bebyggelse på denna plats då det sannolikt skapar mer liv och 
rörelse i området med ökad trygghet som följd. Vi är dock inte positiva till att bygga så många 
som ca 135 hyresrätter på ett och samma ställe, vilket kan riskera att vi får ett utanförskaps-
område med de negativa följder som kommer med detta. 
Vi ser gärna en bostadsbebyggelse på ovan nämnda plats men med en lägre 
exploateringsgrad som t.ex. 2 våningar med bostadsrätter alternativt radhus av stadskaraktär. 

Sverigedemokraterna var inte närvarande 2021-06-16 på kommunstyrelsen då: 
Kommunstyrelsen beslutar att ge positivt planbesked för fastigheten Vansta 5:28 samt delar 
av Vansta 5:29 och Vansta 5:38, enligt plan och bygglagen 5 kap. 

För Sverigedemokraterna i Nynäshamn 

Johann Wolf 

Bilaga E
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§ 26/24 KS/2024/0073/106 

Svar på kompletterande samråd enligt miljöbalken inför 
ansökan om tillstånd avseende projekt Landsortsfarleden 
Sjöfartsverket 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta bilaga 1 som kommunens remissvar. 

Protokollsanteckningar 
Beslutet hänvisar till bilaga 1. Bilagan återfinns i akt med diarienummer KS/2024/0073/106-2. 

Ärendet 
Projekt Landsortsfarleden syftar till att anpassa den allmänna farleden mellan Landsort och 
Södertälje för framtida fartygstrafik genom att öka kapaciteten och tillgängligheten samt förbättra 
sjösäkerheten i farleden. Landsortsfarleden (farled 511) utgörs av den cirka 70 km långa farleden 
mellan Landsort och Södertälje Hamn. Inrättande av nya farledsavsnitt handläggs i särskild ordning 
och ska prövas av regeringen enligt 17 kap. miljöbalken. De fysiska åtgärderna i farleden inklusive 
dumpning av muddermassor ska prövas i mark- och miljödomstol enligt 11 och 15 kap. miljöbalken. 
 
Beslut om tillåtlighet fattades av regeringen i april 2023 och Sjöfartsverket förbereder nu inför 
ingivande av ansökan till mark- och miljödomstolen för de fysiska åtgärder som projektet omfattar.  

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta bilaga 1 som kommunens remissvar. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta bilaga 1 som kommunens remissvar. 

Beslutsunderlag 
Bilaga 1 
Sjöfartsverkets sammanfattning Projekt Landsortsfarleden Kompletterande samråd inför ansökan om 
tillstånd enligt miljöbalken 
Tjänsteutlåtande 2018-09-04  
Protokoll Kommunstyrelsen §193/18 

Skickas till 
Akten 
Kommunekolog 
Sjöfartsverket projekt.landsortsfarleden@sjofartsverket.se  
  

mailto:projekt.landsortsfarleden@sjofartsverket.se
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§ 27/24 KS/2023/0321/430 

Svar på remiss om förslag till ny nationalpark i 
Nämdöskärgården, Stockholms län 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta förvaltningens bedömning i Bilaga 1 som kommunens remissvar. 

Protokollsanteckningar 
Beslutet hänvisar till bilaga 1. Bilagan återfinns i akt med diarienummer KS/2023/0321/430-2. 

Ärendet 
Naturvårdsverket har i samråd med Länsstyrelsen i Stockholms län, Värmdö kommun och Havs- och 
vattenmyndigheten tagit fram ett förslag till en nationalpark öster om Nämdö i Stockholms skärgård. 
Enligt förslaget är syftet med bildandet av nationalparken att bevara ett representativt och 
variationsrikt havs- och skärgårdslandskap i Östersjön i väsentligen oförändrat skick.  

Att bilda nationalparker är ett sätt att bevara vårt gemensamma natur- och kulturarv. Det är de 
finaste och mest värdefulla delarna av det svenska landskapet som bevaras och skyddas som 
nationalparker. Skyddet behövs både för naturens egen skull och för människans. Nationalpark är 
det starkaste skydd ett område kan få.  

Den föreslagna Nämdöskärgårdens nationalpark ligger i Värmdö kommun på gränsen till Haninge 
kommun i Stockholms län. Området som omfattar en areal om 31 900 hektar utgörs av mellan- och 
ytterskärgård och inkluderar ett stort havsområde i de östra delarna. Landskapet i 
Nämdöskärgården är representativt för hela Stockholms skärgård och de unika ekosystem som finns 
i Östersjön och dess bräckta vatten. 

Naturvårdsverket vill nu inhämta synpunkter på förslaget. Förslag och inkomna synpunkter kommer 
att ligga till grund för den hemställan som Naturvårdsverket avser sända till regeringen om att bilda 
nationalparken. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta förvaltningens bedömning i Bilaga 1 som kommunens remissvar. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta förvaltningens bedömning i Bilaga 1 som kommunens remissvar. 

Beslutsunderlag 
Förslag till nationalpark i Nämdöskärgården 
Bilaga 1 Kommunens yttrande 

Skickas till 
Akten 
Naturvårdsverket 
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§ 29/24 KS/2024/0076/511 

Svar på väckt ärende om att ändra beslut i den fördjupade 
översiktsplanen för Nynäshamns tätort om bilfritt i centrum 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att: 

1. anse det väckta ärendet besvarad med hänvisning till vad som anförs i
kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse.

Ärendet 
I ett ärende yrkar socialdemokraterna att kommunstyrelsen ska besluta att begära att 
kommunfullmäktige beslutar att ändra i den Fördjupade översiktsplanen för Nynäshamns stad så att 
förslaget om gågata i centrala Nynäshamn utgår. Bakgrunden till det väckta ärendet är att den 
fördjupade översiktsplanen anger att en föreslagen trafikåtgärd är att Centralgatan i stadskärnan 
ska göras om till gågata, vilket skulle försvåra för handeln i centrum, påverka arbetstillfällen och 
även möjligheten att låta stadskärnan utvecklas i samband med detaljplanearbetet för bostäder och 
handel inom kringliggande fastigheter. 

Det väckta ärendet har beretts av kommunstyrelseförvaltningen och samhällsbyggnadsförvaltningen. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att: 

1. anse det väckta ärendet besvarad med hänvisning till vad som anförs i
kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse.

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att: 

1. anse det väckta ärendet besvarad med hänvisning till vad som anförs i
kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse.

Yrkanden 
Göran Bergander (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut. 

Beslutsunderlag 
Väckt ärende från Socialdemokraterna om att ändra beslut i fördjupad översiktsplan för Nynäshamns 
tätort om bilfritt centrum. 

Skickas till 
Akten 
Göran Bergander 
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§ 30/24 KS/2023/0207/060 

Svar på motion om en grönare och säkrare Hamnviksväg 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktiga besluta att: 

1. anse motionen besvarad med hänvisning till vad som anförs i kommunstyrelseförvaltningens 
tjänsteskrivelse, KS/2023/0207/060-5.  

 
 

Patrik Isestad (S), Helene Sellström Edberg (S) och Göran Bergander (S) deltar inte i beslutet.  

Reservationer och särskilda yttranden 
Rebecca Ädel (-) och Kerstin Andersson (MP) reserverar sig mot beslutet.  

Ärendet 
I en motion föreslår Lennart Thunqvist (MP) att en helt avskild gång- och cykelbana anläggs efter 
Hamnviksvägen från Strandvägen fram till Videgatan, att sträckan skapas med trädplanteringarna 
som ger ett grönt tak för trafikanterna samt att en bättre markerad gång- och cykelbana anläggs 
från Videgatan hela vägen ut till Lövhagen. Syftet med förslaget är att öka säkerheten för trafikanter 
och boende i området och att ge en grönare profil till hela närliggande området vid Estö. 
 
Förvaltningen delar motionärens uppfattning om att det finns behov av trafiksäkerhetsåtgärder på 
den aktuella sträckan. Att anlägga en gång- och cykelbana är dock ett komplicerat 
anläggningsprojekt, eftersom vägen kantas av både berg och vatten, hela sträckan trafikeras också 
av busstrafik och det finns geotekniska-, markägar- och tillståndsfrågor som behöver beaktas. 
Förvaltningen föreslår, mot denna bakgrund, att förslaget om en ombyggnad och omgestalning av 
Hamnvikvägen ingår i samhällsbyggnadsnämndens prioritering av planerade investeringar i gång-
och cykelnätet i kommunen. Mot denna bakgrund föreslås motionen anses besvarad. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktiga besluta att: 

1. anse motionen besvarad med hänvisning till vad som anförs i kommunstyrelseförvaltningens 
tjänsteskrivelse, KS/2023/0207/060-5.  

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktiga besluta att: 

1. anse motionen besvarad med hänvisning till vad som anförs i kommunstyrelseförvaltningens 
tjänsteskrivelse, KS/2023/0207/060-5.  

Yrkanden 
Kerstin Andersson (MP) och Rebecca Ädel (-) yrkar bifall till motionen. 

Lena Dafgård (SN) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut 

Propositionsordning 
Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: bifall till arbetsutskottets förslag till 
beslut eller bifall till motionen. 

Proposition 
Ordförande (M) ställer proposition i enlighet med fastslagen propositionsordning och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla arbetsutskottets förslag till beslut. 
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Beslutsunderlag 
Motion från Lennart Thunquist (MP) om en grönare Hamnviksväg  
Tjänsteutlåtande tillhörande samhällsbyggnadsnämnden  
Svar på remiss, beslut från samhällsbyggnadsnämnden 2023-12-19, § 225 

Skickas till 
Akten 
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§ 31/24 KS/2023/0304/060 

Svar på motion om att kommunens prenumeration på 
tidningen Dagens samhälle ska upphöra 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att:  

1. anse motionen besvarad med hänvisning till vad som anförs i kommunstyrelseförvaltningens 
tjänsteskrivelse, KS/2023/0304/060-2.  

2. endast de 41 ordinarie ledamöterna i kommunfullmäktige som aktivt meddelat till kansliet 
att de vill ha tidningen till sin bostad får tidningen. Med utgångspunkt från detta föreslås att 
kommunens prenumeration på ”Dagens Samhälle” förändras inför det nya 
prenumerationsåret 2025.  

Under förutsättning av kommunfullmäktige beslutar i enlighet med punkt 1 och 2 beslutar 
kommunstyrelsen för egen del att: 

3. ge förvaltningen i uppdrag att utreda de skatterättsliga konsekvenserna för att 
förtroendevalda får tidningen till bostaden.  

Reservationer och särskilda yttranden 
Rebecca Ädel (-) reserverar sig mot beslutet. 

Ärendet 
I en motion föreslår Rebecca Ädel (-) att kommunens prenumeration på tidningen ”Dagens 
samhälle” ska upphöra omgående. Motionären anger att kostnaden för gratisprenumerationen för 
tidningen till politiker i Nynäshamn uppgår till 151 893 kronor per år, vilket motionären inte anser 
vara ekonomiskt försvarbart i det tuffa ekonomiska läget.  
 
Förvaltningen ställer sig bakom motionärens ambition om att se över alla kommunens kostnader i 
det tuffa ekonomiska läget. Tidningen ”Dagens Samhälle” är Sveriges Kommuner och Regioners 
tidning och innehåller information som det kan vara bra att kommunen kan ta del av. Däremot anser 
förvaltningen att kommunens prenumeration skulle kunna begränsas och att kommunens 
förtroendevalda skulle kunna ta del av tidningen i kommunhuset eller i andra kommunala 
verksamheter som har tidningen. Förvaltningen föreslår därför att prenumeration ska ändras i 
enlighet med denna inriktning. Mot denna bakgrund föreslås motionen anses besvarad. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att:  

1. anse motionen besvarad med hänvisning till vad som anförs i kommunstyrelseförvaltningens 
tjänsteskrivelse, KS/2023/0304/060-2.  

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott lämnar ärendet utan eget ställningstagande. 

Yrkanden 
Ordförande (M) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut med följande tilläggsyrkande:  

Endast de 41 ordinarie ledamöterna i kommunfullmäktige som aktivt meddelat till kansliet att de vill 
ha tidningen till sin bostad får tidningen. Med utgångspunkt från detta föreslås att kommunens 
prenumeration på ”Dagens Samhälle” förändras inför det nya prenumerationsåret 2025. Inför det 
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ska också förvaltningen utreda de skatterättsliga konsekvenserna för att förtroendevalda får 
tidningen till bostaden.  

Lena Dafgård (SN) och Johann Wolf (SD) yrkar bifall till ordförandes (M) tilläggsyrkande.  

Rebecca Ädel (-) yrkar bifall till motionen. 

Propositionsordning 
Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: bifall till förvaltningens förslag till beslut 
med ordförandes (M) tilläggsyrkande eller bifall till motionen. 

Proposition 
Ordförande (M) ställer proposition i enlighet med fastslagen propositionsordning och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla förvaltningens förslag till beslut med ordförandes (M) 
tilläggsyrkande. 

Beslutsunderlag 
Motion från Rebecca Ädel (-) om att kommunens prenumeration på tidningen Dagens samhälle ska 
upphöra 

Skickas till 
Akten 
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§ 32/24 KS/2023/0344/060 

Svar på motion om att implementera kameraövervakning på 
kommunens skolgårdar 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

1. anse motionen besvarad med hänvisning till vad som anförs i kommunstyrelseförvaltningens 
tjänsteskrivelse, KS/2023/0344/060-2. 

Reservationer och särskilda yttranden’ 
Rebecca Ädel (-) reserverar sig mot beslutet. 

Ärendet 
I en motion föreslår Rebecca Ädel (-) att kommunen ska implementera kameraövervakning på 
Nynäshamns kommuns skolgårdar. Bakgrunden till motionen är den vandalism som kommunens 
grundskolor har blivit utsatta för med ett stort antal krossade fönsterrutor och anlagd brand. Genom 
att installera kameror med övervakning på skolgårdarna kvälls- och nattetid kan framtida vandalism 
förebyggas och tryggheten öka.   
 
Motionen har beretts av kommunstyrelseförvaltningen i samarbete med tekniska förvaltningen och 
barn- och utbildningsförvaltningen. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

1. anse motionen besvarad med hänvisning till vad som anförs i kommunstyrelseförvaltningens 
tjänsteskrivelse, KS/2023/0344/060-2. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

1. anse motionen besvarad med hänvisning till vad som anförs i kommunstyrelseförvaltningens 
tjänsteskrivelse, KS/2023/0344/060-2. 

Yrkanden 
Rebecca Ädel (-) yrkar bifall till motionen. 

Ordförande (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut. 

Propositionsordning 
Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: bifall till arbetsutskottets förslag till 
beslut eller bifall till motionen. 

Proposition 
Ordförande (M) ställer proposition i enlighet med fastslagen propositionsordning och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla arbetsutskottets förslag till beslut. 

Beslutsunderlag 
Motion från Rebecca Ädel (-) om att implementera kameraövervakning på kommunens skolgårdar 

Skickas till 
Akten 
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§ 33/24 KS/2023/0044/061 

Inkomna e-förslag 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att överlämna nedanstående e-förslag till kommunstyrelseförvaltningen 
för vidare utredning och beredning av förslag till beslut:  

1. Klättervägg i Nynäshamn. 

Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 10 mars 2022, § 41, att e-förslag ska ersätta medborgarförslag 
som metod för medborgarinitiativ. Inkomna e-förslag som uppfyller villkoren publiceras på 
kommunens hemsida där det går att rösta. Om e-förslaget får 30 röster eller fler fördelas det till 
ansvarig förvaltning. E-förslaget tas om hand av förvaltningen och redovisas för kommunstyrelsen 
på nästkommande sammanträde.  
 
Kommunstyrelseförvaltningen har mottagit ett e-förslag under perioden 7 december 2023 – 26 
januari 2024. Kommunstyrelsen beslutar huruvida förvaltningen ska påbörja en vidare utredning av 
e-förslaget eller ej. E-förslagen innehåller följande förslag:  
• att anlägga en klättervägg i Nynäshamn. (Antal röster: 87)  

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att överlämna nedanstående e-förslag till kommunstyrelseförvaltningen 
för vidare utredning och beredning av förslag till beslut:  

1. Klättervägg i Nynäshamn. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att överlämna nedanstående e-förslag till kommunstyrelseförvaltningen 
för vidare utredning och beredning av förslag till beslut:  

1. Klättervägg i Nynäshamn. 

Beslutsunderlag 
E-förslag – Klättervägg i Nynäshamn 

Skickas till 
Akten 
Akt KS/2023/0337/061 
Förslagsställare som önskat återkoppling 
kansli@nynashamn.se 
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§ 34/24 KS/2023/0306/061 

Svar på e-förslag - Gång- och cykelväg mellan Spångbro och 
Ösmo 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anse e-förslaget cykelväg Spångbro-Ösmo besvarat.  

Ärendet 
Ett e-förslag har inkommit till kommunen som föreslår en gång- och cykelväg mellan Spångbro och 
Ösmo.   

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anse e-förslaget cykelväg Spångbro-Ösmo besvarat.  

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anse e-förslaget cykelväg Spångbro-Ösmo besvarat.  

Yrkanden 
Patrik Isestad (S), Lena Dafgård (SN) och Kerstin Andersson (MP) yrkar bifall till e-förslaget.  

Ordförande (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut. 

Propositionsordning 
Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: bifall till arbetsutskottets förslag till 
beslut eller bifall till e-förslaget. 

Proposition 
Ordförande (M) ställer proposition i enlighet med fastslagen propositionsordning och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla arbetsutskottets förslag till beslut. 

Beslutsunderlag 
E-förslag – Cykelväg Spångbro-Ösmo 

Skickas till 
Akten 
Förslagsställaren 
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§ 35/24         KS/2023/0315/061-2 

 
Svar på e-förslag - Förslag till förbättring av 
gästhamnsområdet  
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anse e-förslaget om förbättring av gästhamnen besvarat. 

Ärendet 
Ett e-förslag har inkommit till kommunen som med ett förslag till förbättring av gästhamnsområdet. 
I e-förslaget föreslås att ett torg skapas, liknande det som finns i Strängnäs, på platsen framför 
Freja och mellan Turistbyrån och Terrassen med eventuellt hamnbodar i fonden, basketkorgar och 
möjlighet till parklek samt plantering av träd för skuggande av parkbänkar.   

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anse e-förslaget om förbättring av gästhamnen besvarat.  

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anse e-förslaget om förbättring av gästhamnen besvarat.  

Beslutsunderlag 
E-förslag – Förslag till förbättring av gästhamnsområdet 

Skickas till 
Akten 
Förslagsställaren 
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§ 36/24 KS/2024/0033/008 

Skrivelser och beslut 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att lägga informationen till handlingarna. 

Ärendet 
KS/2024/0001/009-23 
Den 23 januari 2024 inlämnades en namninsamling benämnd ”Rädda folkets hus”. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att lägga informationen till handlingarna. 

Skickas till 
Akten 
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§ 37/24 KS/2024/0003/002 

Anmälan delegationsbeslut 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att lägga informationen till handlingarna. 

Ärendet 
KS/2024/0068/061-2 
Beslut fattat av kanslichef gällande avvisande av e-förslag om att planera arbeten. 
 
KS/2024/0003/002-2 
Redovisning av facklig tid för perioden januari 2024. 
 
KS/2024/0003/002-2 
Redovisning av facklig tid för perioden december 2023. 
 
KS/2024/0012/002-2 
Beslut fattat av kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-02-12 angående anställning av tillförordnad 
kommundirektör. 
 
KS/2024/0068/061-10 
Beslut fattat av kanslichef gällande avvisande av e-förslag om att kommunfullmäktige till riksdagen 
påtalar faran för ett utplånande. 
 
KS/2024/0079/291 
Beslut fattat av kommunstyrelsens fastighets- och investeringsutskott gällande gröndalsskolans 
kapacitetsökning till följd av förändrad skolstruktur. 
 
KS/2024/0045/805-1 
Överenskommelse om verksamhetsbidrag för personalföreningen solöns verksamhet 2024, exklusive 
stugutskottet, signerat av tillförordnad personalchef. 
 
KS/2024/0045/805-2 
Överenskommelse om verksamhetsbidrag för personalföreningens stugutskott 2024, signerat av 
tillförordnad personalchef. 
 
KSFA/2024/0068/299-1 
Beslut fattat av avdelningschef vid tekniska förvaltningen gällande brand och ventilationsåtgärder på 
studentboende. 
 
KSFA/2024/0069/290-1 
Beslut fattat av avdelningschef vid tekniska förvaltningen gällande byte av ugn i Breddals förskolas 
kök. 
 
KS/2023/0153/020-20 
Beslut fattat av avdelningschef vid tekniska förvaltningen gällande tilläggsbeslut för inköp av skåp till 
våningarna i kommunhuset. 
 
KS/2023/0153/020-16 
Beslut fattat av avdelningschef vid tekniska förvaltningen gällande hyresgästanpassning av b-hus i 
kommunhuset. 
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KS/2024/0068/061-4 
Beslut fattat av kanslichef gällande avvisande av e-förslag gällande gång- och cykelväg mellan 
Spångbro och Ösmo. 
 
KS/2024/0068/061-6 
Beslut fattat av kanslichef gällande avvisande av e-förslag gällande att bygga en trätrappa från 
Backlura. 
 
KSFA/2023/0207/295-1 
Beslut fattat av avdelningschef vid tekniska förvaltningen gällande ytskiktsrenovering och 
ljudisolering i kontorsrum på Tången. 
 
KSFA/2022/0132/288-8 
Beslut fattat av avdelningschef vid tekniska förvaltningen gällande avvikelse i anpassning av 
personalytor på ishallen. 
 
KS/2023/0153/020-15 
Beslut fattat av kommundirektör gällande hyresgästanpassning av Lanternan och kommunhus a plan 
4. 
 
KSFA/2024/0060/293-1 
Beslut fattat av avdelningschef vid tekniska förvaltningen gällande byte av diskmaskin i Sunnerbos 
kök. 
 
KSFA/2024/0061/293-1 
Beslut fattat av avdelningschef vid tekniska förvaltningen gällande lägenhetsrenovering på 
Rosengården. 
 
KSFA/2024/0063/295-1 
Beslut fattat av avdelningschef vid tekniska förvaltningen gällande byte av diskmaskin på Tången. 
 
KS/2024/0059/259-7 
Beslut fattat av projektledare vid samhällsbyggnadsförvaltningen gällande val av leverantör för 
sättningskontrollprogram cirkulationsplats Telivägen/Väg 73 och GC-väg Skytten Hälls väg. 
 
KS/2023/0017/020-1 
Överenskommelse om upphörande av anställning signerad av kommundirektör. 
 
KS/2024/0017/020-3 
Överenskommelse om upphörande av anställning signerad av kommundirektör. 
 
KSFA/2024/0074/001-1 
Överenskommelse om upphörande av anställning signerad av tillförordnad förvaltningschef vid 
tekniska förvaltningen. 
 
KSFA/2024/0074/001-3 
Överenskommelse om upphörande av anställning signerad av tillförordnad förvaltningschef vid 
tekniska förvaltningen. 
 
KSFA/2024/0074/001-5 
Överenskommelse om upphörande av anställning signerad av tillförordnad förvaltningschef vid 
tekniska förvaltningen. 
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KSFA/2024/0074/001-4 
Överenskommelse om upphörande av anställning signerad av tillförordnad förvaltningschef vid 
tekniska förvaltningen. 
 
KSFA/2024/0074/001-2 
Överenskommelse om upphörande av anställning signerad av tillförordnad förvaltningschef vid 
tekniska förvaltningen. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att lägga informationen till handlingarna.  

Skickas till 
Akten 
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§ 38/24  

Nytt från förvaltningen 
Kristina Tidestav, kommundirektör, föredrar svar på två frågor från Göran Bergander (S) som 
väcktes vid kommunstyrelsens föregående sammanträde gällande kommunens nya översiktsplan 
samt om kommunens projektplaner.  
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§ 39/24  

Övriga frågor 
Inga övriga frågor anmäldes.  
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§ 40/24  

Nästa sammanträde 
Nästa sammanträde är den 21 mars 2024 klockan 10.00. 


	Plats och tid
	Innehållsförteckning
	Upprop och anmälningar om förhinder
	Val av justerare
	§ 21/24 Fastställande av dagordning
	§ 22/24 Information från lokalpolisområdeschef
	Beslutspunkter
	§ 23/24 Frågeställning i folkomröstning om kommunal hemtjänst
	Bilaga A
	Bilaga B

	§ 24/24 Revidering av kommunstyrelsens delegationsordning
	§ 25/24 Nytt markanvisningsavtal för bostadsutveckling inom Vansta 5:28 m.fl. intill Ösmo station
	Bilaga C
	Bilaga D
	Bilaga E

	§ 26/24 Svar på kompletterande samråd enligt miljöbalken inför ansökan om tillstånd avseende projekt Landsortsfarleden Sjöfartsverket
	§ 27/24 Svar på remiss om förslag till ny nationalpark i Nämdöskärgården, Stockholms län
	§ 29/24 Svar på väckt ärende om att ändra beslut i den fördjupade översiktsplanen för Nynäshamns tätort om bilfritt i centrum
	§ 30/24 Svar på motion om en grönare och säkrare Hamnviksväg
	§ 31/24 Svar på motion om att kommunens prenumeration på tidningen Dagens samhälle ska upphöra
	§ 32/24 Svar på motion om att implementera kameraövervakning på kommunens skolgårdar
	§ 33/24 Inkomna e-förslag
	§ 34/24 Svar på e-förslag - Gång- och cykelväg mellan Spångbro och Ösmo
	§ 35/24 Svar på e-förslag - Förslag till förbättring av
gästhamnsområdet
	§ 36/24 Skrivelser och beslut
	§ 37/24 Anmälan delegationsbeslut
	Informationsärenden
	§ 38/24 Nytt från förvaltningen
	§ 39/24 Övriga frågor
	§ 40/24 Nästa sammanträde



